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Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörér ő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 90 .§ 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Varga Mihály Nemzetgazdasági Minisztériumot vezető
miniszterhez,

„Mikor teszik lehetővé a járadékszolgáltatást a magánnyugdíj-pénztárak számára? ”

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A sajtóban megjelentek szerint akár minden magánpénztári tag visszakényszerülhet az állami
rendszerbe, ha továbbra sem hajlandó a kormánya járadékszolgáltatás anomáliáját megoldani .

A pénztáraknak már 2013-ban kellett volna járadékot kínálniuk, de erre a jogalkotók mulasztás a
miatt nem voltak képesek. A magánnyugdíj pénztárakat szabályozó törvény kihirdetése után a

kasszák levélben fordultak a felügyelő szervükhöz, a Magyar Nemzeti Bankhoz, hogy a törvény
értelmezésével kapcsolatban iránymutatást kapjanak . A több alkalommal kért konzultációra
azonban eddig nem került sor .
Az MNB időközben kiadott állásfoglalása (ez a tagdíj fizetésre vonatkozott) ellenére a törvénybe n
számos pont még mindig nehezen értelmezhető, illetve egymással ellentmondásos kitételeke t
tartalmaz .

Az Állampolgári Jogok Biztosának Hivatala 2015 áprilisában befejezett jelentésében is a törvény i

helyzet tisztázására kérte fel a MNB-t . A jogalkotóknak sikerült egy csiki-csuki helyzete t
létrehozniuk . Járadékot akkor szolgáltathatnak a pénztárak, ha százmillió forintos tartaléko t
képeznek. Egy olyan tevékenységre, - aminek gyakorlatilag nincs kockázata. A törvény szerint
ugyanis a kasszák olyan típusú járadékot adhatnak, ami csak a pénztártag saját, hozamokkal növel t

megtakarításait fizeti ki részletekben.

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére



A kasszák biztosítótól is veHétné kljárádékot: Többen erre a lehetőségre számítottak, és várták, hogy

piacra lépjenek a biztosítók egy a ilyén termékkel ., Nem véletlenül maradt el azonban ez az aktus . A

törvény egyik passzusában kimondják, hogy biztosítótól életjáradék vásárolható (ebben az esetben a

folyósító – szemben az előbb leírt,pyéntári" járadékkal –kockázatot vállal, megbecsüli az ügyfé l

élettartamát, és arra egy meghatározott összeget ígér, amit akkor is fizetnie kell, ha esetleg a

számítással . ellentétben az ügyfél jóval tovább él, és így a járadék alapjául szolgáló t őke időközben

elfogy) .

Két bekezdéssel arrébb viszont ait mondja ki a törvény, hogy a manyup nem vásárolhat másmilye n

járadékot biztosító intézettő l, csak olyat, amit saját maga is folyósíthatna . Ha tehát szigorúan
értelmezik a jogszabály szövegét, akkor a' biztosítótól vásárolható járadék egy üres halmaz . A
Horizont szerint tovább rontja a pénztárak járadékfolyósítási esélyeit, hogy a részletszabályoka t

tartalmazó kormányrendelet alapvet ően más jogi és üzleti feltételek mellett íródott, teljes mértékben

elavult, így nem alkalmazható az újonnan január 1-jétő l érvényes jogszabályi környezetben.

Jelenleg pénztáranként' legfeljebb tucatnyi tagot érinthet a kérdés . Számuk azonban az évek

múlásával nyilvánvalóan nő . Az eddigi tapasztalatok pedig azt mutatják, hogy a nyugdíjkorhatár t

elérők hiába tartottak eddig ki a manyup-rendszer mellett, most kényszer űen mégis visszalépnek a

tb-be. Alighanem ennek lehet a következménye, hogy az idei első negyedévben 2014 . azono s

időszakához képest az államhoz utalt nyugdíjpénz több mint háromszorosára nő tt, megközelítette az

570 millió forintot . A tagdíjként befizetett összegek egyébként ebben az esetben is visszajárnak .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :

Mikor teszik lehetővé a járadékszolgáltatást a magánnyugdíj-pénztárak számára?
Miért nem biztosítják az egyértelmű jogszabályi környezetet a pénzárak számára ?
Mikor biztosítja a kormány, hogy a magánnyugdíj-pénztári tagok hozzájuthassana k
befizetett összegeikhez, járadék formájában ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . július 16 .
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Korózs Lajos
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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